
Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget

Til: Energi-, forsynings- og klimaministeren

Dato: 28. september 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

EFK alm. del

Spørgsmål 422
Ministeren har i EFK alm. del – svar på spm. 350 ikke ønsket at bekræfte, om
det anslåede elforbrug fra store datacentre i Energinet.dk’s analyseforudsæt-
ninger 2017 alene omfatter de to datacentre Apple ved Viborg og Facebook
ved Odense, og ikke Apple i Åbenrå og Google i Fredericia; angiveligt ud fra
den begrundelse: ”Der er dog grænser for, hvor specifikke oplysninger Energi-
net.dk kan videregive, og i forbindelse med vurderingen af elforbruget til data-
centre kan Energinet.dk ikke oplyse hvilke datacentre, vurderingen omfatter.”
Vil ministeren derfor i stedet oplyse, hvor mange datacentre der er indeholdt i
Energinets analyseforudsætninger 2017, når der heri anføres, at ”kun effekt-
trækket fra projekter, som enten er godkendte, eller som Energinet.dk vurde-
rer meget sandsynlige, er taget med”? Omfatter det 1, 2, 3 eller 4 store data-
centre?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk
og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Thomas Danielsen
formand
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